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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 1/2024(372) 

 
Datum a čas konání: 30. ledna 2024 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 24 senátorů) 

Omluveni: Štětina/FSI, Šoborová/FA, Homola/FaVU 

Stálí hosté:  Mgr. Ing. Miloslav Pašek, MBA / CESA 

Ing. Bradáč/ ÚSI 

Hosté: rektor doc. Janíček, doc. Hanáček/bývalý předseda AS VUT,  
prorektorky doc. Sedláková, doc. Šimberová, kvestorka Mgr. Ing. Němcová, 
prorektoři prof. Doupovec, doc. Máša, kancléř Mgr. Gregorek 

Omluveni: prorektoři prof. Weiter a doc. Houser 
 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 10/2023 ze dne 5. 12. 2023 
4. Rezignace předsedy AS VUT doc. Dr. Ing. Petra Hanáčka na funkci člena AS VUT z důvodu jeho jmeno-

vání děkanem FIT rektorem VUT, předání Osvědčení o členství jeho náhradníkovi doc. Dr. Ing. Dušanu 
Kolářovi, zvolenému v doplňovacích volbách na FIT konaných dne 4. 1. 2024 a jeho složení Slibu člena 
AS VUT v Brně 

5. Rezignace člena SK AS VUT z FIT Lukáše Brázdila, předání Osvědčení o členství novému zástupci stu-
dentů z FIT Bc. Samuelu Olekšákovi, zvolenému v doplňovacích volbách na FIT konaných dne 4. 1. 2024 
a jeho složení Slibu člena AS VUT 

6. Ukončení členství v AS VUT doc. Ing. Vlasty Sedlákové, Ph.D. z důvodu nastoupení do funkce prorektorky 
VUT od 1. 1. 2024 a předání Osvědčení o členství jejímu náhradníkovi Ing. Stanislavu Klusáčkovi, Ph.D. 
zvolenému ve volbách na FEKT konaných v listopadu r. 2020 a složení jeho Slibu člena AS VUT v Brně 

7. Legislativní záležitosti 
 Volba nového předsedy AS VUT  
 Vyhlášení voleb do Akademického senátu VUT pro nové funkční období červen 2024 až červen 2027 
 Diskuse a stanovení termínu konání výjezdního zasedání AS VUT v Brně 
 Další legislativní záležitosti 

8. Informace vedení VUT 
9. Informace z Rady vysokých škol 
 Informace z prvního zasedání Sněmu a Předsednictva RVŠ ze dne 11. 1. 2024 
 Delegování zástupců studentů (1 delegáta a 1 náhradníka) do Studentské komory Rady vysokých škol 

10. Informace studentské komory AS VUT 
11. Ekonomické záležitosti  
 Majetkoprávní záležitosti – Zřízení služebností 
 Dodatek č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT v Brně 
 Žádost prorektora Weitera o projednání/předběžné schválení článku 14 Pravidel rozpočtu VUT pro rok 

2024 Přínos hospodářského střediska na dotaci na specifický vysokoškolský výzkum 
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 Další ekonomické záležitosti – Informace o jednání EK AS VUT týkající se přípravy Pravidel rozpočtu 
VUT v Brně na rok 2024 

12.   Pedagogické záležitosti 
 Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na Ústavu soudního inženýrství 

v letním semestru akademického roku 2022/2023 
 Další pedagogické záležitosti 

13. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

14. Různé   
 Schválení doplnění pracovních komisí AS VUT o nové členy AS VUT 
 Předložení nového znění Volebního řádu AS Fakulty chemické VUT 
 Různé 

 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil místopředseda AS VUT doc. Opravil (dále „předsedající“), který úvodem při-
vítal bývalého předsedu AS Hanáčka, členy vedení VUT – rektora Janíčka, prorektorky Šimberovou, 
Sedlákovou, prorektory Doupovce a Mášu, kvestorku Němcovou a kancléře Gregorka, omluvil pro-
rektory Housera a Weitera. Dále přivítal přítomné členy AS VUT a stálé i ostatní hosty zasedání.  

Následně doc. Opravil navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předsedající podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT – viz aktualizovaná 
pozvánka rozeslaná členům AS VUT e-mailem dne 26. 1. 2024. Členové AS VUT dále hlasovali 
o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT ve verzi ze dne 26. 1.2024.  
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 10/2023 ZE DNE 5. 12. 2023 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 10/2023 ze dne 5. 12. 2023 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
16. 1. 2024 (uložen na Sharepointu). Zápis zkorigovala v bodě týkajícím se legislativních záležitostí 
Mgr. Musilová (e-mail ze dne 25. 1. 2024) a následně byly do zápisu doplněny informace prorektora 
Weitera (e-mail dne 26. 1. 2024).    

Předsedající vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k výše uvedenému zápisu nějaké připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 10/2023 ze dne 5. 12. 2023 – verzi 
ze dne 26. 1. 2024. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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4. REZIGNACE PŘEDSEDY AS VUT DOC. DR. ING. PETRA HANÁČKA NA FUNKCI ČLENA AS VUT Z DŮVODU  
    JEHO JMENOVÁNÍ DĚKANEM FIT REKTOREM VUT, PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ČLENSTVÍ JEHO NÁHRADNÍKOVI  
    DOC. DR. ING. DUŠANU KOLÁŘOVI, ZVOLENÉMU V DOPLŇOVACÍCH VOLBÁCH NA FIT KONANÝCH DNE 4. 1. 2024  
    A JEHO SLOŽENÍ SLIBU ČLENA AS VUT V BRNĚ 

 
Předseda AS VUT doc. Hanáček podal rezignaci na funkci předsedy AS dne 3. 1. 2024 z důvodu 
neslučitelnosti funkce člena AS VUT, a tudíž i předsedy AS VUT s funkcí děkana Fakulty informač-
ních technologií. Ve své rezignaci uvedl, že mu bylo ctí a potěšením být členem a předsedou AS 
VUT a popřál Akademickému senátu VUT další úspěšnou činnost.  

Podle Protokolu o doplňovacích volbách zástupců FIT VUT do AS VUT pro funkční období 2021–
2024 konaných dne 4. 1. 2024 byl ve volebním obvodu akademických pracovníků zvolen do AS VUT 
doc. Dr. Ing. Dušan Kolář. Předsedající doc. Opravil mu na dnešním zasedání předal Osvědčení 
o členství, doc. Kolář Složil Slib člena AS VUT a podepsal jej.  
 
 
5. REZIGNACE ČLENA SK AS VUT Z FIT LUKÁŠE BRÁZDILA, PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ČLENSTVÍ NOVÉMU ZÁSTUPCI  
     STUDENTŮ Z FIT BC. SAMUELU OLEKŠÁKOVI, ZVOLENÉMU V DOPLŇOVACÍCH VOLBÁCH NA FIT KONANÝCH  
     DNE 4. 1. 2024 A JEHO SLOŽENÍ SLIBU ČLENA AS VUT 

 
Člen SK AS VUT Lukáš Brázdil podal rezignaci na funkci člena SK AS VUT dne 3. 1. 2024. Ve své 
rezignaci poděkoval za možnost být členem AS VUT, sdělil, že jej mrzí, že už nebude jeho součástí 
a popřál členům AS, ať se jim podaří v budoucnu i nadále vytvářet z univerzity bezpečné, inovativní 
a přátelské prostředí.  

Podle Protokolu o doplňovacích volbách zástupců FIT VUT do AS VUT pro funkční období 2021–
2024 konaných dne 4. 1. 2024 byl ve volebním obvodu studentů zvolen Bc. Samuel Olekšák. Před-
sedající doc. Opravil mu na dnešním zasedání předal Osvědčení o členství, Bc. Olekšák složil Slib 
člena AS VUT a podepsal jej.  
 
 
6. UKONČENÍ ČLENSTVÍ V AS VUT DOC. ING. VLASTY SEDLÁKOVÉ, PH.D. Z DŮVODU NASTOUPENÍ DO FUNKCE  
     PROREKTORKY VUT OD 1. 1. 2024 A PŘEDÁNÍ OSVĚDČENÍ O ČLENSTVÍ JEJÍMU NÁHRADNÍKOVI  
     ING. STANISLAVU KLUSÁČKOVI, PH.D. ZVOLENÉMU VE VOLBÁCH NA FEKT KONANÝCH V LISTOPADU R. 2020  
     A SLOŽENÍ JEHO SLIBU ČLENA AS VUT V BRNĚ 

 
Na minulém zasedání dne 5. 12. 2023 Akademický senát VUT schválil Dodatek č. 8 k Organizač-
nímu řádu Rektorátu VUT a v souvislosti s tím se vyjádřil kladně k návrhu na jmenování dvou nových 
prorektorů. Na základě toho byla členka AS VUT doc. Ing. Vlasta Sedláková, Ph.D. jmenována rek-
torem Janíčkem do funkce prorektorky pro řízení lidských zdrojů ode dne 1. 1. 2024 a z důvodu 
neslučitelnosti této funkce s členstvím v AS přestala být členkou AS VUT.  

Podle Protokolu o volbách do AS VUT pro funkční období listopad 2020 až listopad 2023 konaných 
na FEKT ve dnech 3. až 5. listopadu 2020 byl ve volebním obvodu akademických pracovníků zvolen 
náhradníkem Ing. Stanislav Klusáček, Ph.D. Předsedající doc. Opravil mu na dnešním zasedání 
předal Osvědčení o zvolení, Ing. Klusáček Složil Slib člena AS VUT a podepsal jej. 
 
 

7. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Volba nového předsedy AS VUT  

 
Tajná volba předsedy AS VUT se uskutečnila podle článků 17 až 20 Volebního řádu AS VUT (dále 
VŘ AS VUT). Předsedající doc. Opravil před zahájením volby zrekapituloval, že „dle článku 17 VŘ 
AS VUT volbu předsedy i místopředsedů AS VUT řídí volební komise na ustavujícím zasedání AS 
VUT, nebo volební komise pro tento účel ustavená z členů AS VUT na řádném zasedání AS. Volební 
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komise má v takovém případě tři členy, jejím předsedou je nejstarší z jejích členů. Členy této volební 
komise jmenuje a odvolává AS VUT. Volební komise dle tohoto článku přijímají rozhodnutí nadpo-
loviční většinou hlasů všech svých členů.“ 

Předsedající navrhl do výše uvedené volební komise tři členy AS VUT: doc. Ing. Pavla Diviše, Ph.D., 
Ing. Katarínu Rovenskou a Ing. Jana Zahrádku. V souladu s článkem 17 odst. 1 písmeno b) VŘ AS 
VUT se předsedou komise jako její nejstarší člen stal doc. Diviš. Členové AS VUT dále hlasovali 
o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje v souladu s článkem 17 odst. 1 písmeno b) Volebního řádu AS 
VUT volební komisi pro volbu předsedy AS VUT v následujícím složení:  
1. doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. – předseda volební komise  
2. Ing. Katarína Rovenská 
3. Ing. Jan Zahrádka  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dle vyjádření předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilové se volba předsedy AS bude konat tajným 
hlasováním dle čl. 18 VŘ AS VUT. Vzhledem k dikci čl. 20 odst. 3 a zejména článku 20 odst. 6 téhož 
předpisu má být hlasování listinnou formou. Obdobný názor sdělil vedoucí PrO Re Mgr. Sobotka 
(telefonický dotaz ze dne 24. 1. 2024). 

Jednání AS VUT následně řídili členové výše uvedené volební komise. Předseda volební komise 
doc. Diviš sdělil, že předseda AS VUT je dle VŘ AS VUT volen ze všech členů AS VUT, dále zreka-
pituloval způsob volby a poté vyzval členy AS VUT, aby podali své návrhy na předsedu AS VUT.  

Byly podány následující návrhy: doc. Opravil navrhl doc. Steinbauera (FEKT), prof. Trunec navrhl 
Ing. Krečmera (CEITEC). Na dotaz předsedajícího navržení kandidáti sdělili, že s kandidaturou sou-
hlasí a přijímají ji. Dle návrhu z pléna volební komise sestavila kandidátní listinu v abecedním pořadí 
kandidátů, kterou tajemnice AS J. Cardová promítla na plátno.  

Kandidátní listina obsahuje následující kandidáty na funkci předsedy AS VUT: 

1. Ing. Pavel Krečmer, Ph.D. 

2. doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D.  

Kandidáti na předsedu AS VUT přednesli svoje představy o činnosti AS VUT a o vykonávání funkce 
předsedy AS ve stávajícím funkčním období AS, které bude končit dne 15. 6. 2024.  

Ing. Krečmer sdělil, že si váží tohoto návrhu a následně nastínil v krátkém vystoupení svou před-
stavu o dalším vývoji AS VUT ve třech bodech. Za prvé zmínil, že akademické senáty obecně, a kon-
krétně AS VUT, nemají velmi dobrou pověst v nikoli nevýznamné části akademické obce a jako 
jednu z příčin vidí zejména velmi nízkou úroveň komunikace mezi vedením senátu a akademickou 
obcí. Předseda senátu by měl být aktivní v externí komunikaci toho co se na senátu děje, ať už 
prostřednictvím sociálních sítí nebo vnitřních komunikačních kanálů (jako např. Novinky VUT, Aka-
demické fórum apod). V druhém bodě se zastavil nad poměrně nízkou úrovní diskuze na samotných 
zasedáních AS VUT (vnitřní komunikace), kde řada klíčových záležitostí chodu VUT není diskuto-
vána buď vůbec nebo jenom okrajově. Proto navrhnul, aby každé zasedání senátu bylo tematicky 
zaměřeno na konkrétní problematiku vysoké školy a tato, mimo obligatorní záležitosti, detailně dis-
kutována (jako příklad byla dána např. nízká úroveň diskuze nad faktem, že VUT bylo už potřetí 
zařazeno do skupiny „B“). Konečně, třetím bodem jeho programu v případě zvolení předsedou AS 
VUT by bylo využití jeho životních zkušeností získaných na zahraničních univerzitách, v technolo-
gických start-up firmách a velkých nadnárodních kooperací, poskytovat konzultace vedení univerzity 
v rámci její snahy dosáhnout vysoké kvality výzkumu a vzdělávání.   

V rámci následující diskuse zodpověděl Ing. Krečmer dotazy členů AS VUT. Předsedající doc. Opra-
vil vznesl dotaz, kde Ing. Krečmer vykonával svou činnost ve zmíněné oblasti transferu technologií, 
Ing. Krečmer sdělil, že dělal dva roky ředitele TT na Univerzitě v Pardubicích. Dále RNDr. Popela 
vznesl dotaz, na co by se měl AS VUT zaměřit do konce svého funkčního období, tj. do poloviny 
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června letošního roku. Ing. Krečmer sdělil, že dle jeho názoru není příprava voleb na fakultách ide-
ální, je třeba zahájit společnou celouniverzitní diskusi. Existují fakulty, kde volby do AS VUT nepro-
bíhají zcela v pořádku, při volbách bývají např. navrženi jen dva kandidáti. Ing. Kruljacová vznesla 
dotaz na podporu SK AS VUT a studentských spolků na fakultách / součástech VUT. Ing. Krečmer 
sdělil, že podpora studentského života na univerzitě by měla být samozřejmou součástí aktivit uni-
verzity jako takové, zejména v oblasti studentských klubů a studentského života obecně.  

Druhý kandidát na předsedu AS doc. Steinbauer úvodem sdělil, že je dlouholetým členem AS VUT 
a současně dlouhodobě vykonává i funkci předsedy Akademického senátu FEKT. Vzhledem k tomu, 
že funkční období AS VUT končí v červnu, považuje za nejdůležitější dále pokračovat v krocích bý-
valého předsedy AS VUT doc. Hanáčka a ve velmi dobré spolupráci mezi AS a vedením VUT. Ve 
zbývajícím období by chtěl v prvé řadě vyřešit projednání / schválení Pravidel rozpočtu a následně 
Rozpočet VUT na rok 2024, který obsahuje velké změny v rozdělování vědeckých financí (DKRVO). 
Schválení rozdělení finančních prostředků je prioritou toho, aby AS nebrzdil fakulty / součásti v jejich 
činnostech. Dále bude třeba dokončit proces řádných voleb do AS VUT pro nové funkční období 
červen 2024 až červen 2027. Bude se snažit aktivizovat funkci pracovních komisí AS VUT a bude 
i nadále podporovat SK AS VUT i studentských spolků které se starají o společenský život na VUT, 
jako je tomu i na FEKT, kde se ve spolupráci s novým tajemníkem fakulty snaží o zlepšování pod-
mínek, zejména v oblasti dostatečného vybavení budov pro zájmové činnosti studentů.  

Následně sdělil prof. Trunec, že slyšel od doc. Steinbauera představy o činnosti AS a vykonávání 
funkce předsedy AS pouze do konce tohoto funkčního období a požádal jej o představy i v novém 
funkční období AS; doc. Steinbauer sdělil, že toto bude otázka nového složení AS VUT, ale kdyby 
dostal znovu důvěru, měl by zájem ve funkci předsedy AS pokračovat. Předseda AS by měl být dle 
jeho názoru hlavně moderátorem, a ne tím, kdo členům AS něco diktuje. Do budoucího funkčního 
období by dále předpokládal aktualizaci / modernizaci některých částí Volebního řádu AS VUT a 
Jednacího řádu AS VUT. Dle jeho názoru je činnost AS VUT ve srovnání s jinými AS napříč ČR 
velmi nadstandardní, zejména ve spolupráci s vedením VUT. V rámci nově zvoleného AS by chtěl 
uchovat tuto důvěru a stejnou atmosféru spolupráce. RNDr. Popela dále sdělil, že tato diskuse se 
nyní týká budoucího období, které může být ovlivněno kromě nového personálního složení AS také 
současným i budoucím sestavením vlády ČR a případnými změnami, které bude chtít tato vláda 
uskutečnit např. prostřednictvím avizované širší novely Zákona o VŠ. Dle jeho názoru by proto dis-
kuse měla být nyní uzavřena, aby mohla proběhnout volba nového předsedy AS. Členka volební 
komise Ing. Rovenská sdělila, že by se diskuse s kandidáty neměla nikterak limitovat.  

Po vyjádření navržených kandidátů předseda volební komise doc. Diviš požádal tajemnici AS J. Car-
dovou, aby připravila hlasovací lístky. Po jejich vytištění byla zahájena samotná tajná volba, kdy 
členové volební komise postupně vyvolávali přítomné členy AS VUT a vydávali jim hlasovací lístky. 
Voliči se odebírali po jednom do vedlejší místnosti, kde provedli úpravu hlasovacího lístku a po ná-
vratu zpět tento vhodili před zraky volební komise do volební urny. Po skončení hlasování volební 
komise sečetla odevzdané hlasy a oznámila výsledek hlasování. 

Volba předsedy AS VUT – výsledek tajného hlasování – I. kolo volby: 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků 24 

doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D.:  pro – 14 hlasů  
Ing. Pavel Krečmer, PH.D.:    pro – 10 hlasů 

Volební komise konstatovala, že v I. kole volby byl předsedou AS VUT zvolen 
doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D.  

 
Předseda volební komise doc. Diviš spolu s ostatními členy volební komise poblahopřáli nově zvo-
lenému předsedovi AS VUT doc. Steinbauerovi a doc. Diviš jej dále vyzval, aby se ujal řízení dalšího 
jednání AS VUT. Doc. Steinbauer poděkoval členům AS VUT za zvolení a převzal řízení zasedání 
AS VUT.  
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 Vyhlášení řádných voleb do Akademického senátu VUT pro následující funkční období  

červen 2024 až červen 2027 
 
Nový předseda AS VUT doc. Steinbauer úvodem sdělil, že vyhlášení voleb do AS VUT pro funkční 
období červen 2024 až červen 2027 proběhne dle článku 7 odst. 2 VŘ AS VUT. Dále zrekapituloval, 
že přípravou voleb se AS VUT zabýval předběžně na svých zasedáních konaných v říjnu a v listo-
padu r. 2023. Na prosincovém zasedání AS VUT přijal usnesení týkající se výzvy předsedům AS 
fakult, aby navrhli zástupce fakulty do Volební komise VUT pro volby do AS VUT a dále požádal 
ředitele VŠ ústavů a dalších součástí (dále DS) o sdělení zástupců do volební komise zřizované 
v souladu s čl. 9 odst. 3 písmeno b) VŘ AS VUT. Dále se na prosincovém jednání AS VUT jeho 
členové shodli, že pracovní verze harmonogramu bude pro informaci rozeslána všem členům AS 
VUT a současně poskytnuta i předsedům akademických senátů fakult VUT a ředitelům VŠ ústavů 
a DS VUT. V této souvislosti AS VUT přijal příslušná usnesení (UAS 5 a UAS 6 ze dne 5. 12. 2023).   

Na základě těchto usnesení bývalý předseda AS Hanáček zaslal dopis předsedům akademických 
senátů fakult VUT a ředitelům VŠ ústavů a DS VUT, aby projednali své zástupce do příslušných 
volebních komisí, současně byla přiložena i pracovní verze Harmonogramu voleb do AS VUT, který 
bude schválen AS při oficiálním vyhlášení voleb do AS VUT předsedou AS na dnešním zasedání. 
Předsedové AS fakult byli v dopise rovněž upozorněni na článek 15a VŘ AS VUT, dle nějž musí AS 
fakulty před vyhlášení voleb Akademickým senátem VUT rozhodnout o tom, že volby na fakultě 
mohou být uskutečněny elektronicky. Všechny tyto dokumenty byly rozeslány předsedům AS fakult, 
ředitelům VŠ ústavů a DS a rovněž všem členům AS VUT – e-mailem dne 13. 12. 2023. 

Předsedající doc. Steinbauer dále sdělil, že dle článku 15a VŘ AS VUT musí AS VUT rovněž před 
vyhlášením voleb pro nové funkční období přijmout usnesení, dle nějž musí rozhodnout o tom, zda 
se volby na VŠ ústavech a DS uskuteční elektronicky. AS VUT dále hlasoval o schválení níže uve-
deného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje konání elektronických voleb ve volebních obvodech VŠ ústavů 
a dalších součástí VUT do AS VUT pro funkční období červen 2024 až červen 2027.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Předsedající doc. Steinbauer následně sdělil, že v souladu s článkem 7 Volebního řádu AS VUT 
vyhlašuje řádné volby do AS VUT pro nové funkční období červen 2024 až červen 2027 a dále v této 
souvislosti podal návrh na přijetí usnesení. Před hlasováním vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT 
nějaké připomínky k návrhu harmonogramu, který obdrželi e-mailem dne 13. 12. 2023. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného 
usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT bere na vědomí vyhlášení řádných voleb do AS VUT pro funkční období 
červen 2024 až červen 2027 předsedou Akademického senátu VUT a v návaznosti na to schvaluje 
Harmonogram voleb do AS VUT pro funkční období červen 2024 až červen 2027 – ve verzi ze dne 
13. 12. 2023. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dále předsedající doc. Steinbauer sdělil, že Harmonogram voleb bude zaslán předsedům AS všech 
fakult VUT a ředitelům VŠ ústavů a DS VUT a současně spolu s vyhlášením řádných voleb bude 
zveřejněn na webu VUT v části věnované AS VUT. Následně zrekapituloval, že jmenování předsedy 
Volební komise VUT pro volby do AS VUT a zveřejnění této komise spolu se schválením Volební 
komise pro volby zástupců VŠ ústavů a DS VUT do AS VUT se uskuteční na příštím zasedání AS 
VUT dne 27. 2. 2024. Na témže zasedání dojde rovněž ke schválení podrobných organizačních po-
kynů pro volby zástupců VŠ ústavů a DS VUT. Následně budou tyto dokumenty i Volební komise 
pro volby zástupců VŠ ústavů a DS zveřejněny.  
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Předsedající doc. Steinbauer na závěr informoval členy AS o dosavadních jednáních AS fakult tý-
kajících se schválení zástupců do Volební komise VUT pro volby do AS VUT:  

FAST – schválena zástupkyně do volební komise – doc. Ing. Nikol Žižková, Ph.D.  
FSI – 18. 1. 2024 schváleny elektronické volby, zástupce FSI do VK bude schválen dne 8. 2. 2024 
FEKT – 16. 1. 24 schváleny elektronické volby, schválen zástupce do VK – Ing. Daniel Janík 
FIT – schválen zástupce do volební komise – doc. Ing. Ondřej Ryšavý, Ph.D.  
FCH – schválen zástupce do volební komise – Ing. Jaromír Pořízka, Ph.D. 
FP – 25. 1. 2024 schváleny elektronické volby, zástupce FP do VK bude schválen 30. 1. 2024 
FaVU – 10. 1. 2024 schváleny elektronické volby, zástupce do VK bude schválen 14. 2. 2024 

ICV – navržen zástupce do volební komise pro volby VŠ ústavů a DS – ThMgr. Milan Klapetek 
 
Na dotaz předsedy AS týkající se zajištění spolupráce s fakultami při elektronických volbách do AS 
VUT odpověděl kancléř Gregorek, že nyní je možné se obrátit na Ing. Romana Tomšů (CVIS – kl. 
5450). Doc. Steinbauer nabídl i svou pomoc, pokud budou fakulty chtít poradit, Ing. Beneš poděkoval 
za případnou pomoc při elektronických volbách na FAST.  
 
 Diskuse a stanovení termínu konání výjezdního zasedání AS VUT v Brně 

 
Na minulém zasedání AS VUT byly diskutovány různé možnosti termínů konání výjezdního zasedání 
AS VUT, ke kterým se někteří členové AS od minulého zasedání postupně vyjádřili, většinou násle-
dovně.  

Předběžné termíny – vyjádření:  
• 18.-20. června 2024 – začátek se kryje s ustavujícím zasedáním nového AS VUT. Noví senátoři ne-

budou mít čas na přípravu, budou noví předseda, místopředsedové a předsedové pracovních komisí, 
kteří nebudou mít čas na přípravu témat příslušných bloků programu. 

• 25.-27. června 2024 – jen o týden později, času na přípravu programu nebude o moc více, v tomto 
termínu se také nemůže zúčastnit rektor Janíček.  

• 10.-12. září 2024 – příprava může v klidu proběhnout ještě před zahájením nového semestru, práce 
na F/S by v této době neměla ještě být a dovolené si senátoři budou moci s ohledem na avizovaný 
termín výjezdního zasedání AS předem naplánovat. 

Předsedající doc. Steinbauer sdělil, že z výše uvedeného vyplynulo, že zřejmě bude vhodné usku-
tečnit výjezdní zasedání AS ve druhém týdnu v září, tj. ve dnech 10. 9. – 12. 9. 2024. Vzhledem 
k tomu že zajištění hotelu je třeba provést hodně dopředu, doporučil AS VUT, aby byl tento termín 
schválen usnesením již na dnešním zasedání. Dále předsedající sdělil, že byly kromě hotelu Zámek 
Valeč navrženy tyto hotely: Hotel Jezerka Seč, Hotel 9. skal – Sněžné a Hotel Skalský dvůr. V ná-
sledující krátké diskusi doporučil předseda EK RNDr. Popela projednat finanční stránku výjezdního 
zasedání AS VUT s vedením VUT a do příštího zasedání AS uskutečnit anketu s elektronickým hla-
sováním, ve kterém hotelu by chtěli členové AS VUT výjezdní zasedání uskutečnit. AS VUT přijme 
usnesení k místu konání výjezdního zasedání až na svém příštím zasedání. Po diskusi podal před-
sedající návrh na přijetí níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje konání výjezdního zasedání AS VUT, které se bude konat ve 
dnech 10. 9. – 12. 9. 2024.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 

8. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Bezpečnost na VŠ: Rektor informoval o vývoji jednání o bezpečností situaci na VŠ a nastavování 
systému krizového řízení v souvislosti s prevencí a výskytem mimořádných událostí. VUT jedná 
s ostatními VŠ, MŠMT a PČR o opatřeních a směřuje k jednomu cíli v návrhu efektivních řešení 
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jednotně s ostatními VŠ v součinnosti a s konzultační podporou Policie ČR. Dnes od 13:00 hod. 
se bude ve Štukovém sále Rektorátu konat školení, které povede Policie ČR.  

▪ Zajištění bezpečnosti objektů VUT: Rektor informoval o uskutečněných bezpečnostních prohlíd-
kách budov na VUT. Současně upozornil na zvýšený pohyb příslušníků PČR v areálech VUT 
z důvodu zajištění bezpečnosti a také v souvislosti s všeobecným ověřováním fyzického stavu 
na univerzitách. 

▪ Preventivní bezpečností opatření: PČR apeluje na všímavost k pohybu podezřelých osob po 
objektech a zachycení nestandardních projevů komunikace, zejména na sociálních sítích. Rektor 
informoval o záměru využít aplikaci „Moje VUT“ jako zdroj informovanosti s pokyny postupů cho-
vání v případě výskytu krizových situací, a to v rámci BOZP. Kancléř prověří možnosti, náklady 
i časový rámec a podá o něm zprávu. Prorektor Máša zajistí posílení a revizi systému v oblasti 
psychologického poradenství. 

▪ Směrnice k řízení mimořádných událostí na VUT: V rámci přípravy norem pro vnitřní nastavení 
metodiky zvládání krizových situací předložil rektor v rámci kolegia rektora návrh Směrnice k ří-
zení mimořádných událostí na VUT. Součástí směrnice bude i pevně ustanovený krizový štáb 
VUT vázaný na funkční pracovní místa. Směrnice bude po projednání a schválení vydána a bude 
platná pro zaměstnance, ve spolupráci PrO, Q, AS a SK AS bude zajištěna její novelizace a v při-
měřeném rozsahu platná i pro studenty. Kvestorka zajistí prověření možností rozšíření platnosti 
normy pro studující, případně jinou formu, která by umožnila zajistit závaznost bezpečnostních 
opatření a povinností plynoucích ze směrnice i na studující. Směrnice je zatím pouze návrh a je 
zasílán v souvislosti s naléhavostí bezpečnostní situace s tím, aby bylo možné přiměřeně uplatnit 
některé postupy. Návrh směrnice bude dále zaslán k řádnému připomínkovému řízení a posléze 
vydán v závazné podobě. 

▪ Osoby pověřené koordinací bezpečnosti: Byla ustanovena pozice koordinátora bezpečnosti na 
univerzitě spojené s výkonem funkce bezpečnostního ředitele, kterou byl na VUT pověřen Ing. 
Jiří Durec. Dále informoval o dohodnutém proškolení PČR osob pověřených na VŠ koordinací 
bezpečnosti a krizového řízení. Za jednotlivé F/S budou stanoveny pozice bezpečnostních ma-
nažerů z řad stávajících zaměstnanců, u kterých budou rozšířeny jejich kompetence a tyto osoby 
budou následně proškoleny PČR. 

▪ MŠMT: Rozpočet vysokých škol je momentálně zastíněn naléhavými bezpečnostními událostmi, 
měl by zůstat přibližně na úrovni loňského roku s tím, že v loňském roce obdržely VŠ více peněz 
na energie. Přislíbeny prostředky na kohezi, které jsou v současné době předmětem diskuse. 
Rektor dále informoval o nově zřízené Pracovní skupině na MŠMT složené ze zástupců VŠ kom-
petentních k řízení bezpečnosti a přípravě opatření včetně finančního zajištění na VŠ, ve kterém 
má své zastoupení také ČKR. Za VUT v rámci ČKR se stal členem pracovní skupiny MŠMT doc. 
Tomáš Apeltauer, proděkan pro tvůrčí činnost a digitalizaci Fakulty stavební, který se dlouhodobě 
zabývá ochranou tzv. měkkých cílů, je členem poradního sboru ministra vnitra pro tuto proble-
matiku a zpracoval na toto téma několik metodik. 

▪ V současné době byla na MŠMT vyčleněna položka na excelenci, excelentní VŠ budou mít více 
financí. V této souvislosti bude třeba z hlediska výkonového rozdělování finančních prostředků 
hledat cesty, jak zajistit komplexní rozvoj VUT a počítat s tím, že změny nastanou i v souvislosti 
s reformou doktorského studia v návaznosti na očekávanou novelu zákona o VŠ. Jednou z dal-
ších prioritních oblastí je transfer technologií, kde se očekávají aplikované výsledky. Tato činnost 
byla z velké části rozdělena na fakulty, včetně výnosů, které se zde promítnou.  

▪ Na zasedání RVH VUT byla projednávána koncepce studijních programů VUT, nedostatek tech-
nického vzdělávání je celosvětovým tématem. Byla zřízena průmyslová rada, jejímž programem 
je posuzování komercializace, které souvisí i s technickým vzděláváním.  

▪ Polovodičové technologie: Rektor informoval o probíhající jednáních VUT na téma polovodičové 
technologie na úrovni MŠMT, s ministrem školství Bekem a s hejtmanem Grolichem / JMK. 
V Brně se očekává vznik Národního centra kompetence pro polovodiče, jehož zakládajícími 
členy se mají stát VUT a ČVUT a dále společnosti Onsemi, Codasip, Czech National Semicon-
ductor Cluster a JIC. Předpokládanou právní formou Národního centra kompetence by mohl být 
zapsaný ústav. Projekt na vybudování centra bude koordinovat VUT. Rektor bude dále informo-
vat o dalším vývoji jednání k tématu polovodičových technologií v oblastech ekosystému, star-
tupů a přípravy podání projektů k zajištění financování. 
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➢ Prorektor Doupovec 

▪ Byl vydán Metodický list č. 7/2023 „Evidence celoživotního vzdělávání na VUT“. 
▪ Byl připraven návrh tří dokumentů k průmyslovým doktorátům: Směrnice rektora „Průmyslové 

doktoráty na VUT“, „Rámcová smlouva o spolupráci na programu průmyslových doktorátů“ 
a „Dohoda o uskutečňování průmyslového doktorátu“: dále s tím pracuje rektor Janíček a pro-
rektor Máša. 

▪ V roce 2024 končí akreditace celé řadě studijních programů na VUT. Zákon k postupu v případě 
končící akreditace říká v § 80 odst. 5: „Akreditace studijního programu zaniká odnětím akre-
ditace, oznámením vysoké školy o zrušení studijního programu nebo uplynutím doby, na kterou 
byla akreditace udělena. Vysoká škola zajistí studentům možnost pokračovat ve studiu stejného 
nebo obdobného studijního programu na téže nebo jiné vysoké škole“. 
Z toho plyne, že je povinností VŠ zajistit studentům možnost pokračovat ve studiu, dokonce škola 
musí hledat možnosti i na jiných VŠ, pokud by stejný nebo obdobný program neměla. Není tedy 
v žádném případě možné, aby možnost pokračovat ve studiu nabídla fakulta jen některým stu-
dentům, kteří splnili podmínky postupu do další etapy studia. Pokud by student nesouhlasil s tím, 
že bude pokračovat ve studiu v obdobném studijním programu, bude mu studium ukončeno z dů-
vodu zániku akreditace podle § 56 odst. 1 písm. d). Postup pro převádění studentů do nových 
studijních programů je na VUT ošetřen zde: 
Metodický list č. 2/2018 - Zápis studentů do nově akreditovaných studijních programů – Vnitřní 
legislativa VUT – VUT 
Děkani fakult byli na výše uvedený postup upozorněni na kolegiu rektora.  

▪ K případnému rozšíření institucionální akreditace VUT o oblasti vzdělávání „Doprava“ a „Kyber-
netika“: Rozklad k této problematice prorektor sdělil členům KR v rámci agendy KR 18. 12. 2023. 
Děkan FEKT se vyjádřil, že nemá smysl žádat o rozšíření IA o oblast vzdělávání „Kybernetika“. 
Ve věci OV „Doprava“ bude prorektor dnes jednat s děkanem FSI. 

▪ Dozorčí rada KaM schválila „Kolejní řád 2024-2025“, „Pravidla pro ubytování studentů VUT na 
kolejích v akademickém roce 2024-2025“ a „Smlouvu o ubytování“. 

▪ Do konce ledna bude dokončena analytická část evaluace doktorských studijních programů. 
▪ V souladu s podmínkami Institucionální akreditace VUT, každý studijní program musí podstoupit 

interní hodnocení aspoň jednou za období platnosti jeho akreditace, přičemž hodnocení probíhá 
dle Směrnice rektora č. 67/2017 „Organizace a průběh hodnocení studijních programů“. RVH 
VUT na svém zasedání dne 16. 1. 2024 schválila Plán hodnocení studijních programů uvedený 
v Příloze č. 1, kterou členové AS VUT obdrží po skončení zasedání AS VUT.  

▪ RVH VUT na svém zasedání dne 16. 1. 2024 schválila záměry vzniku studijních programů uve-
dené v Příloze č. 2, kterou členové AS VUT rovněž obdrží po skončení zasedání AS VUT. 

▪ Na základě jednání CVIS s GTS je možné vydávat akademickým pracovníkům VUT průkazy ITIC 
(které mohou nahradit zaměstnaneckou kartu akad. pracovníka), v Příloze č. 3, kterou členové 
AS VUT obdrží po skončení zasedání AS VUT, jsou uvedeny benefity, které ITIC držiteli přináší. 
Další postup s vedením CVIS bude řešit kancléř. 

▪ Z FIT přišel návrh, aby byl na VUT vytvořen předmět, který podporuje zapojení studentů do ak-
tivních záloh. Předmět by spočíval v přidělení kreditů za nějakou formu zapojení do vojenské 
služby, viz FSV UK  tento. Prorektor návrh nepodporuje, protože VUT nemá příslušný studijní 
program ani pracoviště tohoto zaměření. 

▪ VUT je zapojeno do řešení projektu Příprava na implementaci reformy doktorského studia pro 
roky 2024-2025 ( https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/program-podpory-rozvoje-ob-
lasti-vysokeho-skolstvi-pro-rok?lang=1&ref=m&source=email), kde byla Univerzita Karlova usta-
novena do pozice koordinátora.  

 
 
➢ Prorektor Máša 

▪ Prorektor pro další vzdělávání a kvalitu úvodem krátce představil své vize v následujících oblas-
tech:  

https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/metodicky-list-c-2-2018-zapis-studentu-do-nove-akreditovanych-studijnich-programu-d170090
https://www.vut.cz/uredni-deska/vnitrni-predpisy-a-dokumenty/metodicky-list-c-2-2018-zapis-studentu-do-nove-akreditovanych-studijnich-programu-d170090
https://is.cuni.cz/studium/predmety/index.php?do=predmet&kod=JPM861
https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/program-podpory-rozvoje-oblasti-vysokeho-skolstvi-pro-rok?lang=1&ref=m&source=email
https://www.msmt.cz/vzdelavani/vysoke-skolstvi/program-podpory-rozvoje-oblasti-vysokeho-skolstvi-pro-rok?lang=1&ref=m&source=email
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- Kvalita vzdělávacích a studijních programů na VUT. Analytická činnost směřující k vytvoření 
systému hodnocení kvality. 

- Zaměření pozornosti na doktorandy, jejich vzdělávání včetně zavádění doktorských škol se 
zaměřením na kvalitní komunikaci a spolupráci s využitím projektu ESF+.  

- Aktivní navázání na alianci EULiST se záměrem koordinace v oblasti celoživotního vzdělá-
vání a prostupnosti vzdělávání.  

- Rozvoj ICV, kde je cílem vytvoření systematické a profesionalizované podpory studentů i za-
městnanců. Zde se předpokládá spolupráce s prorektorkou Sedlákovou.  

- Zavedení kurzů zakončených mikrocertifikátem. 

 

 
➢ Prorektorka Sedláková 

▪ Proběhla schůzka na ICV společně s prorektorem Mášou a s ředitelkou Navrátilovou 
(19. 1. 2024) k tématu Dalšího vzdělávání zaměstnanců VUT, kde byla diskutována úvodní in-
formace k současnému stavu interního vzdělávání. Z úvodního jednání vyplynula potřeba hlubší 
analýzy systému dalšího vzdělávání zaměstnanců, jeho obsahu, možnosti přihlašování ke kur-
sům včetně jejich evidence a odsouhlasení účasti na kursu vedoucím zaměstnancem.  

▪ V nejbližších dnech bude prorektorka kontaktovat zástupce fakult a součástí ohledně systému 
hodnocení pracovníků. Ke konci února by mělo proběhnout výroční hodnocení akademických 
pracovníků a bude se seznamovat s variantami nastavení systému hodnocení na fakultách/sou-
částech (v současnosti je hodnocení na jednotlivých F/S různé, ať už s ohledem na hodnocené 
aktivity, tak s ohledem na jejich bodové ohodnocení). Snahou bude systém optimalizovat a za-
hrnout do systému hodnocení i neakademické pracovníky. 

▪ V průběhu prvního pololetí letošního roku (maximálně do září 2024) se zaměříme na přípravu 
Karierního řádu VUT. Téma se bude řešit v rámci projektu PPRO VŠ Strategie rozvoje lidských 
zdrojů, vedený Masarykovou univerzitou, kde budou dále řešena také témata jednotných mzdo-
vých tarifů pro srovnatelné pozice, genderové rovnosti a sociálního bezpečí. 

 
 
➢ Prorektorka Šimberová 

▪ Marketing 

Organizační změny v gesci Marketingu 

• Dne 16. 1. 2024 proběhla pravidelná schůzka s proděkany a referentkami, v prostorách FSI, 

kde prorektorka spolu s prorektorem Houserem informovali přítomné o organizačních změ-

nách v oblasti gescí. 

• Dnes 30. 1. 2024 proběhne společná schůzka odboru Internacionalizace a marketingu, kde 

bylo přizváno i tiskové oddělení z kanceláře rektora. 

Gaudeamus Praha 2024, Evropský veletrh pomaturitního a celoživotního vzdělávání 

• Termín konání: 23. – 25. 1. 2024; Místo konání: Výstaviště PVA EXPO Letňany Praha;  

Počet návštěvníků: více než 12 100 (2 dny ze 3).  

• Mezinárodního veletrhu se každoročně účastní více než 9 000 návštěvníků. V letošním roce 

akci již během prvních dvou dní navštívilo přes 12 100 studentů. Konečné počty budou 

známy v pondělí 26. 1. 2024, ale již toto číslo vede k předpokladu, že veletrh letos opět 

zaznamenal nárůst zájmu uchazečů a pedagogů. (V roce 2023 se jednalo o rekordní počet 

13 896 návštěvníků).   

• Pro prezentaci VUT byla využita aktuální modulární výstavní expozice modifikovaná na plo-

chu 55 m2. 12 studentek a studentů reprezentovalo F/S: FEKT, FIT, FSI, FP, FA a ÚSI.   

• Vzhledem k místu konání byl zájem uchazečů směřován především na pražské univerzity 

a vysoké školy. Obecně pak byl zájem o humanitní obory vyšší než zájem o obory technické. 
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Přesto byl zaznamenán uspokojivý zájem návštěvníků i na našem stánku. V nadcházejících 

dnech proběhne sběr informací od zúčastněných F/S a organizátorů pro další vyhodnocení.   

Schůzka prorektorů, vedoucích zahraničních a marketingových odborů brněnských univerzit  
a zástupců MMB 
Dne 17. 1 2024 proběhlo společné setkání na Rektorátě VUT v Brně s následujícím programem 
jednání: 1. Oficiální zahájení; 2. Prezentace oslav 125 let VUT; 3. Setkání velvyslanců v Brně; 4. Pro-
jekt Study in Brno; 5. Společná účast na studentských veletrzích; 6. Expo Osaka 2025; 7. Kreativní 
centrum Brno; 8. Různé; 9. Networking a prezentace vybraných výsledků tvůrčí činnosti studentů 
VUT.  

▪ Internacionalizace 

EULiST 

Staff Week EULiST – Madrid – 26. - 29. 2. 2024 
Byla finalizována delegace účastnící se Staff Weeku za VUT: 

o Vítězslav Máša (Work Package 3) 

o Kamil Gregorek (Work Package 5) 

o Jiří Hirš (Work Package 2) 

o Zbyněk Křivka (Work Package 2) 

o Zdeňka Pavlačková (Work Package 4) 

o Martin Očko (Lokální koordinátor & Work Package 1) 

Nástup projektové manažerky 
Od 1. 2. 2024 nastoupí na pozici EULiST projektové manažerky Mgr. Magdalena Učňová. Bude mít 
na starosti kompletní projektové a finanční řízení projektu, jakož i jeho rozvoj a aktivní vyhledávání 
dodatečných forem financování.  

Spolupráce s Taiwanskými univerzitami 
Online networking s Taiwanskými univerzitami – 10. 1. 2024: 
Networking zprostředkoval DZS. Během networkingu jsme se měli možnost setkat se 3 univerzitami 
a to konkrétně: 

o National Pingtung University 

o National Chi Nan University 

o National Chung Hsing University 
Z pohledu VUT byla zajímavá zejména National Chung Hsing University, která byla pozvána také 

na setkání univerzit, které se mělo uskutečnit 11. 1. 2024.  

Univerzita deklarovala zájem spolupracovat a jako follow-up zaslala návrh Student exchange pro-

gramme.  

Setkání s NYCU a TSRI – 11. 1. 2024 
Ze setkání vznikl zápis; Taiwanská strana také zaslala oficiální poděkování a návrh znění dokumentu 
Student Exchange programme. Tento momentálně konzultujeme s Právním odborem Rektorátu.  

Oficiální podepisování MoU o mezinárodní spolupráci mezi českými a taiwanskými  
univerzitami 
Dne 29. 1. 2024 proběhlo hybridní podepsání MoU mezi českými a taiwanskými univerzitami za 
účasti zástupců vlád, senátů, ministerstev, konference rektorů a univerzit. 

Pracovní cesta Brusel 23.-26.1.2024 

• Schůzka se zástupkyní sekretariátu CESAER, zodpovědnou za Task Force Learning and 
Teaching: diskutovány detaily organizace Task Force Learning & Teaching na VUT v dubnu 
2024.  

• Schůzka s vedením kanceláře CZELO: diskutovány možnosti prohloubení spolupráce pro-

střednictvím Science Café a EduCafé, účast na GA EULiST v Brně, stáže pro pracovníky 

z VUT. 

https://vutbr.sharepoint.com/:u:/s/OIM/ESw3VhlbDVZKoSb4ajnChTQBeWMYaM2RsoDxnn_s9OWQKw?e=BBh0S4
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• Schůzka se zástupci EUA (Michael Gaebel, Director of Higher Education Policy): diskuze 

ohledně možné spolupráce v rámci Mezinárodní konference k technickému vzdělávání, žá-

dost o záštitu na mezinárodní konferenci o technickém vzdělávání 

• Účast na konferenci ACA “What´s New in Brussels”, která se zaměřovala zejména na pro-

blematiku Evropských univerzit, zodpovědné internacionalizace a programu Erasmus+. 

Mimo jiné také proběhly diskuze s dalšími členy Task Force Learning & Teaching, kteří se 

konference také účastnili.  

• Na tato jednání budou navázány follow-up schůzky na základě zápisu. 

Erasmus+ KA171 – Mezinárodní kreditová mobilita 
Ve sběru žádostí byl deklarován zájem o podání projektů v 8 regionech a celkem 24 zemích. Pro-
jektová žádost je nyní koordinována Institucionálním koordinátorem programu Erasmus+ 

Závěrečná zpráva Fond F – podpora ukrajinských studentů 
Byla finalizována Závěrečná zpráva k Fondu F – podpora ukrajinských studentů za rok 2023, ode-

slána na MŠMT bude ve stanoveném termínu (31.1. 2024). Z celkového přiděleného příspěvku bylo 

na podporu ukrajinských studentů vyčerpáno celkem 5 719 030 Kč (46,78 %). Nevyčerpaná část 

příspěvku bude převedena do Fondu provozních prostředků a může být za stejným účelem použita 

v r. 2024. Vzhledem k výši nevyčerpané části příspěvku by bylo vhodné uvažovat o nepodání žádosti 

o další příspěvek pro r. 2024 (výzva prozatím nezveřejněna).  

Závěrečná zpráva k projektu Erasmus+ KA131 Výzva 2021 
V minulém týdnu byla odevzdána Závěrečná zpráva k projektu Erasmus+ KA131 Výzva 2021, který 
probíhal v období 1. 9. 2021 - 31. 10. 2023. Celá alokovaná částka byla vyčerpána. Celkem bylo 
realizováno 533 mobilit – 237 studijních pobytů, 105 praktických stáží, 118 zaměstnaneckých ško-
lení a 73 zaměstnaneckých výukových pobytů.  
 
 

9. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
 Informace z prvního zasedání Sněmu a Předsednictva RVŠ ze dne 11. 1. 2024 

 
RNDr. Popela sdělil informace o ustavujícím Sněmu RVŠ konaném dne 11. 1. 2024, na kterém byl 
zvolen nový předseda RVŠ a užší Předsednictvo RVŠ ve složení:  
 
Předseda: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D. (Masarykova univerzita) 

Místopředsedové: 

prof. Ing. Jiří Skládanka, Ph.D. (Mendelova univerzita v Brně) 
pro ekonomickou oblast včetně operačních programů EU a třetí roli univerzitdoc. 

doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D. (Univerzita Palackého v Olomouci) 
pro oblasti zajišťování a hodnocení kvality VŠ, vzdělávací činnosti a přípravy učitelů 

prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. (Univerzita Karlova) 
pro oblasti vědecko-výzkumné práce a problematiku legislativy 

doc. Mgr. Daniela Jobertová, Ph.D. (Akademie múzických umění v Praze) 
pro oblasti zajišťování a hodnocení kvality VŠ a internacionalizace 

PhDr. Petr Just, Ph.D. (Metropolitní univerzita Praha) 
pro oblasti internacionalizace, soukromých vysokých škol a komunikace vůči veřejnosti 

prof. PhDr. Michaela Hrubá, Ph.D. (Univerzita Jana Evangelisty Purkyně v Ústí nad Labem) 
pro oblasti strategického rozvoje vysokých škol a vědecko-výzkumné práce 

Ing. Michal Farník (České vysoké učení technické) 
s garancí studentské problematiky, vzdělávání ve vztahu ke studentům a komunikace vůči veřejnosti 

Dále sdělil místopředseda AS VUT doc. Opravil, že nyní probíhá ustavování pracovních komisí RVŠ, 
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kde jsou postupně navrhováni jejich předsedové, kteří budou následně odsouhlaseni Předsednic-
tvem RVŠ.  

Místopředsedkyně pracovní komise pro umělecké vysoké školy RVŠ Nicol Galeová formou závě-
rečné zprávy z předcházejícího funkčního období RVŠ informovala AS VUT o činnosti komise za 
uplynulé období do roku 2023. Na 9 prioritních oblastí bude navazovat práce komise pro umělecké 
vysoké školy v období následujícím. Ustavující zasedání komise proběhne zítra, tj. 31.1. 2024, 
kromě volby předsedy a místopředsedy bude na programu určení priorit. 

Ing. Rovenská informovala o činnosti Studentské komory RVŠ:  
- Dne 15. 1. 2024 proběhla na Univerzitě Karlově ustavující schůze SK RVŠ, předsedou SK 

RVŠ byl zvolen Ing. Michal Farník (ČVUT), rovněž proběhly volby místopředsedů, členů 
Předsednictva SK RVŠ a předsedů komisí a pracovních skupin SK RVŠ.  

- Součástí jednání byla rovněž debata o problematice bezpečnosti na vysokých školách 
a zdravice od rektorky Univerzity Karlovy.  

- Zástupci užšího Předsednictva SK RVŠ se v polovině ledna setkali také s ministrem školství 
Bekem ve věci spolupráce mezi MŠMT a SK RVŠ v tomto roce, projednávala se zejména 
novela zákona o VŠ, podpora studujících ze sociálně slabších rodin apod.  

- Další jednání SK RVŠ proběhne 15. 2. 2024 v Praze.  
 
 Delegování zástupců studentů (1 delegáta a 1 náhradníka) do Studentské komory Rady 

vysokých škol 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová požádala e-mailem dne 23. 1. 2024 místopředsedu AS 
doc. Opravila o zařazení bodu týkajícího se delegování nových studentských zástupců do SK RVŠ. 
Současně upozornila, že „podle nového Statutu RVŠ tato volba probíhá jen mezi členy Studentské komory 
a AS VUT to následně jen "deleguje", takže jde o formální potvrzení – viz Statut RVŠ, článek IV, odst. 1c): Do 
Rady může každá vysoká škola pro každé funkční období Rady delegovat jako její členy dva zástupce stu-
dentů vysoké školy – delegáta a jeho náhradníka, které deleguje akademický senát veřejné nebo státní vysoké 
školy anebo zastupitelský akademický orgán soukromé vysoké školy, v jehož působnosti je rozhodovat o de-
legaci podle § 92 odst. 1 písm. a) Zákona, na základě výsledku hlasování těch členů uvedeného orgánu, kteří 
jsou studenty. Pokud členy zastupitelského akademického orgánu soukromé vysoké školy, v jehož působnosti 
je rozhodovat o delegaci podle § 92 odst. 1 písm. a) Zákona, nejsou studenti, pak je zástupce studentů dele-
gován rozhodnutím tohoto orgánu jako celku.“ 

Dne 29. 1. 2024 Ing. Kruljacová e-mailem místopředsedovi AS VUT doc. Opravilovi sdělila, že SK 
AS VUT přijala usnesení v následujícím znění:  

Usnesení SK AS VUT: 
„Studentská komora AS VUT navrhuje AS VUT delegovat zástupce studentek a studentů VUT do 
Studentské komory Rady vysokých škol v následujícím složení: 

• delegátka: Ing. Katarína Rovenská (CEITEC); 
• náhradník delegátky: Bc. Jakub Mahdalík (FAST).  

Ing. Kruljacová na dnešním zasedání AS sdělila, že dle jejího názoru se AS VUT k tomuto návrhu 
již jen formálně vyjadřuje, ale hlasování musí proběhnout, a proto požádala předsedajícího, aby 
připravil návrh usnesení k hlasování. 

Stávající členové Studentské komory Rady vysokých škol Bc. Martin Horváth a jeho náhradnice Ing. 
Katarína Rovenská podali rezignaci (e-mailem dne 29. 1. 2024).  

Předsedající podal návrh na schválení níže uvedeného usnesení, dle článku 9, odst. 6 písm. a) 
Jednacího řádu AS VUT musí být hlasování členů AS VUT tajné.  
 
Návrh usnesení AS č. 8 TAJNÉ HLASOVÁNÍ: 
Akademický senát VUT na základě rezignace stávajících členů delegovaných do Studentské komory 
RVŠ Bc. Martina Horvátha a jeho náhradnice Ing. Kataríny Rovenské deleguje dle usnesení Stu-
dentské komory AS VUT tyto své zástupce do Studentské komory RVŠ:  

- delegátka: Ing. Katarína Rovenská (CEITEC) 
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- náhradník: Bc. Jakub Mahdalík (FAST) 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 

https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_23_zasedani_predsednic-
tvau_rvs_16112023.pdf  
 
 

10. INFORMACE SK AS VUT 
 
Informace o činnosti SK AS VUT sdělila předsedkyně SK Ing. Kruljacová, která informovala o hlav-
ních aktivitách SK AS VUT.  

- Dne 8. 12. 2023 se konal 8. ročník Plesu VUT s podtitulem „Když technika tančí ve světě čar 
a kouzel“, navštívilo jej 3 600 návštěvníků.  

- Ve 2. kole IFSP obdržela studentská komora AS VUT celkem 26 návrhů na ocenění v cel-
kové výši 450 tis. Kč. Z částky alokované pro druhé kolo soutěže ve výši 230 tis. Kč bylo 
podpořeno celkem 13 návrhů v sumární výši 225 tis. Kč. Mezi oceněnými činnostmi byly 
např. Hudba z FEKTu, Strojařské schody a další aktivity pro studující VUT.  

- V lednu bylo vydáno nové číslo Newsletteru pro studentky a studenty VUT.  
- Byly naplánovány termíny setkání SK AS VUT a zástupců studentských organizací, nejbližší 

setkání se uskuteční příští čtvrtek 8. 2. 2024 na Fakultě podnikatelské.  
- Dne 1. 2. 2024 proběhne celodenní pracovní setkání členů SK AS VUT.  

 
 

11.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Majetkoprávní záležitosti – Zřízení služebností 

 
Majetkoprávní návrhy předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 4. 12. 
2023 – rozeslány bezprostředně všem členům AS VUT, uloženy na Sharepoint AS VUT. Jedná se 
o zřízení služebností v návaznosti na agendu Správní rady VUT. Ve všech případech se jedná 
o standardní provozní agendu, buď jsou realizovány optokabelové trasy VUT, nebo bylo VUT požá-
dáno o strpění vedení trasy dodavatele (Vodafone) přes pozemek VUT. Součástí návrhu je podklad 
se zdůvodněním, návrhy usnesení a dále související návrhy smluv. 

Předložené materiály byly projednány ekonomickou komisí AS VUT dne 23. 1. 2024, která přijala 
níže uvedená doporučující usnesení.  

Předsedající doc. Steinbauer vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k návrhům nějaké připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedených usnesení.  
 

1. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, VODAFONE CZECH REPUBLIC 

Odůvodnění:  
VUT je vlastníkem pozemků, přes které společnost Vodafone Czech Republic plánuje vést komuni-
kační vedení, v rozsahu vymezeným geometrickým plánem. Zřízení věcného břemene je úplatné.  
 
Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 23. 1. 2024:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 4767/88, 
4767/415, 4780/1 a 4783/1, v k.ú. Královo Pole, spočívající v právu: 

• umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (komunikační vedení), 

• vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-
nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

VUT je povinným a Vodafone Czech Republic a.s., IČ: 25788001, se sídlem náměstí Junkových 2808/2, Sto-
důlky, 155 00 Praha 5, oprávněným. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_23_zasedani_predsednictvau_rvs_16112023.pdf
https://radavs.cz/RVS-60-version1-rvs_informace_z_23_zasedani_predsednictvau_rvs_16112023.pdf
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Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 4767/88, 4767/415, 4780/1 a 4783/1, v 
k.ú. Královo Pole, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (komunikační vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je povinným a Vodafone Czech Republic a.s., IČ: 25788001, se sídlem náměstí Junkových 
2808/2, Stodůlky, 155 00 Praha 5, oprávněným. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
2. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. VEVEŘÍ A PONAVA, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 

Odůvodnění: 
VUT je vlastníkem vedení veřejné komunikační sítě, které je umístěno na dotčeném pozemku (op-
tické kabelové vedení). Pozemky jsou ve vlastnictví SMB. Tato síť je vybudována v rámci akce „SEK 
Brno Hrnčířská VUT.“ Zřízení věcného břemene je úplatné. 

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 23. 1. 2024:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 1078 
a 1082/1, v k.ú. Veveří a na pozemku parc. č. 143/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

• umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 

• vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-
nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 1078 a 1082/1, v k.ú. Veveří a na 
pozemku parc. č. 143/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. ZÁBRDOVICE, ČESKÁ REPUBLIKA 
– ÚŘAD PRO ZASTUPOVÁNÍ STÁTU VE VĚCECH MAJETKOVÝCH 

Odůvodnění: 
VUT je vlastníkem vedení veřejné komunikační sítě, které je umístěno na dotčeném pozemku (op-
tické kabelové vedení). Pozemek je ve vlastnictví státu. Tato síť je vybudována v rámci akce „Op-
tická trasa VUT, Brno – Bratislavská a Optická trasa VUT, Brno – Cejl, Bratislavská“. Trasa budo-
vána jako redundantní pro zvýšení bezpečnosti a průchodnosti metropolitní sítě VUT. Zřízení věc-
ného břemene je úplatné. 
 
Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 23. 1. 2024:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 758 v k.ú. 
Zábrdovice, spočívající v právu: 

• umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 

• vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-
nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu 

VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 

Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
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Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 758 v k.ú. Zábrdovice, spočívající 
v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Česká republika – Úřad pro zastupování státi ve věcech majetkových, povin-
ným. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 Dodatek č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT v Brně 

 
Dodatek č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT v Brně předložil z pověření rektora 
Janíčka kancléř Gregorek e-mailem dne 4. 1. 2024, s prosbou o jeho projednání na lednovém zase-
dání AS VUT. Dodatek zohledňuje přijaté legislativní změny, jejichž finální znění bylo ve Sbírce zá-
konů uveřejněno až těsně před koncem roku. Konkrétně jde pouze o dvě úpravy směrnice, a to čl. 
5, odst. 7 a čl. 21, odst. 1. Návrh byl rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT.  

Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že návrh byl projednán ekonomickou komisí AS VUT na zasedání 
dne 23. 1. 2024, EK přijala níže uvedené usnesení.  
 
Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 23. 1. 2024:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje návrh Dodatku č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření 
VUT v Brně Akademickému senátu VUT ke schválení.  
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Předsedající vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu dodatku nějaké připo-
mínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení 
dvou níže uvedených usnesení, z nichž první usnesení se týkalo zkrácení předkládací lhůty.  
 
Návrh usnesení AS č. 11a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 

Návrh usnesení AS č. 11b:  
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT 
v Brně. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
 
 Žádost prorektora Weitera o projednání / předběžné schválení Článku 14 Pravidel roz-

počtu VUT pro rok 2024 Přínos hospodářského střediska na dotaci na specifický vysokoškolský 
výzkum 

  
Na základě jednání prorektora pro výzkum a transfer znalostí Weitera a předsedy EK RNDr. Popely 
podal prorektor návrh na přijetí usnesení týkající se specifického výzkumu, které AS VUT vždy před-
běžně schvaloval v souvislosti s termíny danými v rámci grantové soutěže specifického výzkumu. 
Důvodem žádosti je nutnost rozdělit přidělenou alokaci na specifický výzkum tak, aby mohly být 
projekty specifického výzkumu zahájeny a financovány do 1. 3. 2024.  

Předseda EK RNDr. Popela podal návrh na schválení dvou níže uvedených usnesení, o kterých AS 
VUT dále hlasoval.  
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Návrh usnesení AS č. 12a:  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu článku 14 diskutovaných Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro rok 2024 tý-
kající se specifického výzkumu.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 

Návrh usnesení AS č. 12b:  
Akademický senát VUT bere na vědomí formulaci článku 14 diskutovaných Pravidel rozpočtu VUT 
v Brně pro rok 2024 týkající se specifického výzkumu. S ohledem na tradiční termíny týkající se 
grantové soutěže specifického výzkumu AS VUT konstatuje, že článek 14 byl projednán a nebude 
měněn.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 Další ekonomické záležitosti – Informace o jednání EK AS VUT týkající se přípravy Pravidel 

rozpočtu VUT v Brně na rok 2024 

 
Předseda EK RNDr. Popela informoval o jednání EK konaném dne 23. 1. 2024, po dohodě s pro-
rektorem Weiterem a provedeném výzkumu možností členů EK byl předběžně navržen další možný 
termín zasedání ekonomické komise na čtvrtek 1. 2. 2024 v době od 12:00 – 14:00 hodin, na kterém 
bude pokračovat diskuse týkající se rozdělení DKRVO. Další zasedání bude stanoveno v koordinaci 
s rektorem Janíčkem, předběžně dne 13. 2. 2024. 
 
 

12.   PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Zpráva o hodnocení výuky v magisterských studijních programech  

na Ústavu soudního inženýrství v letním semestru akademického roku 2022/2023 
 
Zprávu o hodnocení výuky v magisterských studijních programech na Ústavu soudního inženýrství 
v letním semestru akademického roku 2022/2023 předložil z pověření rektora Janíčka kancléř Gre-
gorek e-mailem dne 30. 11. 2023 – rozeslána členům AS VUT e-mailem dne 2. 12. 2023, uložena 
na Sharepoint AS VUT. Ředitel ÚSI prof. Pospíšil v průvodní zprávě nežádal o zkrácení předkládací 
lhůty, prorektor pro studium prof. Doupovec obdržel podklad k revizím – neměl připomínek. 

Předsedající doc. Steinbauer, který je současně předsedou PK, na dnešním zasedání sdělil, že 
zpráva je konformní se Směrnicí 73/2017, byla uložena na Sharepointu AS VUT a dle jeho názoru 
je možné ji dnes projednat bez připomínek. 

Na minulém zasedání AS VUT upozornil předseda AS FCH doc. Diviš, že tyto zprávy jsou AS VUT 
předkládány dle Směrnice č. 73/2017 Pravidla pro hodnocení vzdělávací činnosti studenty, absol-
venty VUT a zaměstnavateli – viz článek 5 ods. 6 ve znění: „Děkan (popř. ředitel VŠ ústavu) předloží 
zprávu k projednání akademickému senátu fakulty (popř. Akademickému senátu VUT u studijních 
programů, které nejsou uskutečňovány na fakultách)“. Doporučil proto změnu ve formulaci usnesení 
AS VUT. 

Předsedající vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu nějaké připomínky. 
Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedeného usnesení. 
 
Návrh usnesení AS č. 13:  
Akademický senát VUT projednal bez připomínek Zprávu o hodnocení výuky v magisterských stu-
dijních programech na Ústavu soudního inženýrství v letním semestru akademického roku 
2022/2023.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
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13. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

 
Předseda KTČ prof. Štětina se z dnešního zasedání AS VUT omluvil, na programu dnešního jednání 
AS nebyly žádné záležitosti tvůrčí činnosti.  
 
 

14. RŮZNÉ   

AS VUT schválil doplnění všech pracovních komisí AS VUT o nové členy AS ustavené na dnešním 
zasedání – viz níže uvedená usnesení.  

 
Návrh usnesení AS č. 14:  
Akademický senát VUT schvaluje složení EK AS VUT doplněné o nové členy doc. Dr. Ing. Dušana 
Koláře a Ing. Stanislava Klusáčka, Ph.D. Na členství v EK AS VUT rezignoval doc. Ing. Jiří Jaroš, 
Ph.D. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 15:  
Akademický senát VUT schvaluje složení LK AS VUT doplněné o nového člena Bc. Samuela Olek-
šáka.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 16:  
Akademický senát VUT schvaluje složení KTČ AS VUT doplněné o nového člena Ing. Stanislava 
Klusáčka, Ph.D. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 17:  
Akademický senát VUT schvaluje složení PK AS VUT doplněné o nové členy doc. Dr. Ing. Dušana 
Koláře a Bc. Samuela Olekšáka.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 Předložení návrhu nového znění Volebního řádu AS Fakulty chemické 

 
Předseda AS FCH doc. Diviš na dnešním zasedání AS sdělil, že zaslal e-mailem dne 29. 1. 2024 
zastupujícímu předsedovi AS doc. Opravilovi návrh nového znění Volebního řádu AS Fakulty che-
mické, které schválil AS FCH dne 17. 10. 2023, spolu s komentářem (rozeslán bezprostředně všem 
členům AS VUT). K tomuto dokumentu se již vyjádřil PrO Rektorátu VUT, navrhované změny pro-
jednal a schválil AS FCH VUT v rámci svých pravidelných zasedání. V rámci projednávání doku-
mentu legislativní komisí AS VUT se k těmto poznámkám, popř. k celému dokumentu doc. Diviš rád 
vyjádří, případně poznámky zaslané PrO dá k dispozici předsedkyni LK Mgr. Musilové. Doc. Diviš 
apeloval na rychlé projednání tohoto dokumentu, přičemž konstatoval, že si je vědom dodržení před-
kládací lhůty a času nutného k projednání návrhu legislativní komisí AS VUT. 

Členové AS VUT vzali předložení návrhu nového znění Volebního řádu AS Fakulty chemické na 
vědomí s tím, že bude po jeho projednání legislativní komisí projednán / schválen na příštím zase-
dání AS VUT. Předsedající požádal předsedkyni LK Mgr. Musilovou, aby LK návrh projednala a při-
jala doporučení.  

Na závěr zasedání požádal předseda EK RNDr. Popela rektora Janíčka o sdělení aktuálních infor-
mací týkajících se přípravy Pravidel rozpočtu VUT na rok 2024, všechny podkladové materiály jsou 
uvedeny v Microsoft Teams v sekci EK AS VUT. Následovaly informace rektora Janíčka týkající se 
financování VŠ v roce 2024, včetně přípravy Pravidel rozpočtu a Rozpočtu VUT v Brně na rok 2024.  
 



  

 

19 / 21 

Na závěr nově zvolený předseda AS VUT doc. Steinbauer poděkoval rektoru Janíčkovi, prorektorům 
i dalším vystupujícím za sdělené informace a dále všem účastníkům zasedání AS VUT za účast 
a ukončil zasedání.  
 
 
 

   

 
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2024 DNE 30. 1. 2024 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.  
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT ve verzi ze dne 26. 1.2024.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 10/2023 ze dne 5. 12. 2023 – verzi 
ze dne 26. 1. 2024. 
Hlasování: pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje v souladu s článkem 17 odst. 1 písmeno b) Volebního řádu AS 
VUT volební komisi pro volbu předsedy AS VUT v následujícím složení:  
1. doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. – předseda volební komise  
2. Ing. Katarína Rovenská 
3. Ing. Jan Zahrádka  
 

Volba předsedy AS VUT – výsledek tajného hlasování – I. kolo volby: 

24 odevzdaných hlasovacích lístků 

doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D.:  pro –14 hlasů  
Ing. Pavel Krečmer, PH.D.:    pro – 10 hlasů 

Volební komise konstatovala, že v I. kole volby byl předsedou AS VUT zvolen 
doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D.  

 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje konání elektronických voleb ve volebních obvodech VŠ ústavů 
a dalších součástí VUT do AS VUT pro funkční období červen 2024 až červen 2027.  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT bere na vědomí vyhlášení řádných voleb do AS VUT pro funkční období 
červen 2024 až červen 2027 předsedou Akademického senátu VUT a v návaznosti na to schvaluje 
Harmonogram voleb do AS VUT pro funkční období červen 2024 až červen 2027 – ve verzi ze dne 
13. 12. 2023. 
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje konání výjezdního zasedání AS VUT, které se bude konat ve 
dnech 10. 9. – 12. 9. 2024.  
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UAS 8 TAJNÉ HLASOVÁNÍ 
Akademický senát VUT na základě rezignace stávajících členů delegovaných do Studentské komory 
RVŠ Bc. Martina Horvátha a jeho náhradnice Ing. Kataríny Rovenské deleguje dle usnesení Stu-
dentské komory AS VUT tyto své zástupce do Studentské komory RVŠ:  

- delegátka: Ing. Katarína Rovenská (CEITEC) 
- náhradník: Bc. Jakub Mahdalík (FAST) 

 
UAS 9 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 1078 a 1082/1, v k.ú. Veveří a na 
pozemku parc. č. 143/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
 
UAS 10 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 758 v k.ú. Zábrdovice, spočívající 
v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Česká republika – Úřad pro zastupování státi ve věcech majetkových, povin-
ným. 
 
UAS 11 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 4767/88, 4767/415, 4780/1 a 4783/1, 
v k.ú. Královo Pole, spočívající v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (komunikační vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je povinným a Vodafone Czech Republic a.s., IČ: 25788001, se sídlem náměstí Junkových 
2808/2, Stodůlky, 155 00 Praha 5, oprávněným. 
 
UAS 11a 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT v Brně. 
 

UAS 11b 

Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 ke Směrnici č. 4/2023 – Pravidla hospodaření VUT 
v Brně. 
 

UAS 12a 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu článku 14 diskutovaných Pravidel rozpočtu VUT v Brně pro rok 2024 tý-
kající se specifického výzkumu.  
 

 
UAS 12b 

Akademický senát VUT bere na vědomí formulaci článku 14 diskutovaných Pravidel rozpočtu VUT 
v Brně pro rok 2024 týkající se specifického výzkumu. S ohledem na tradiční termíny týkající se 
grantové soutěže specifického výzkumu AS VUT konstatuje, že článek 14 byl projednán a nebude 
měněn.  
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UAS 13 

Akademický senát VUT projednal bez připomínek Zprávu o hodnocení výuky v magisterských stu-
dijních programech na Ústavu soudního inženýrství v letním semestru akademického roku 
2022/2023.  
 
 
UAS 14 

Akademický senát VUT schvaluje složení EK AS VUT doplněné o nové členy doc. Dr. Ing. Dušana 
Koláře a Ing. Stanislava Klusáčka, Ph.D. Na členství v EK AS VUT rezignoval doc. Ing. Jiří Jaroš, 
Ph.D. 
 
UAS 15 

Akademický senát VUT schvaluje složení LK AS VUT doplněné o nového člena Bc. Samuela Olek-
šáka.  
 
UAS 16 

Akademický senát VUT schvaluje složení KTČ AS VUT doplněné o nového člena Ing. Stanislava 
Klusáčka, Ph.D. 
 
UAS 17 

Akademický senát VUT schvaluje složení PK AS VUT doplněné o nové členy doc. Dr. Ing. Dušana 
Koláře a Bc. Samuela Olekšáka.  
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 27. 2. 2024 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D., v. r.  
            předseda AS VUT v Brně 
 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


